
PROTOKÓŁ NR 20/2021 

 

z wspólnego posiedzenia Komisji Rewizyjnej, Komisji ds. Promocji Gminy, Kultury, 

Oświaty i Spraw Socjalnych, Komisji Finansów i Rozwoju Gospodarczego oraz Komisji 

Skarg, Wniosków i Petycji z dnia 15 marca 2021 roku 

 

W posiedzeniu uczestniczyli: 

1. Koptewicz Walentyna, Przewodniczący Komisji,  

2. Chmur Eugeniusz, członek komisji 

3. Jakimiuk Anatol, członek komisji  

4. Lipiński Zbigniew, członek komisji, 

5. Zalewska Katarzyna, członek komisji, 

6. Członkowie Komisji ds. Promocji Gminy, Kultury, Oświaty i Spraw Socjalnych: Skomorowski 

Marek, Chmur Eugeniusz, Zalewska Katarzyna,  

7. Członkowie Komisji Finansów i Rozwoju Gospodarczego: Matwiejuk Jarosław, Piotrowska 

Krystyna, Wierciński Wojciech, Zambrowski Paweł, Zawadzki Piotr, 

8. Członkowie Komisji Skarg, Wniosków i Petycji: Król Adam, Matwiejuk Jarosław, Jakimiuk 

Anatol, Zawadzki Piotr 

9. Małgorzata Jóźwiak, 

10. Dorota Kędra-Ptaszyńska Wójt Gminy, 

11. Milena Korniluk, z-ca Wójta Gminy, 

12. Walenty Korycki Sekretarz Gminy, 

13. Mirosława Andrzejuk  Skarbnik Gminy 

14. Monika Kruszewska Kierownik referatu UG 

15. Justyna Jurczuk, po. Kierownika Gminnej Biblioteki Publicznej w Boćkach 

16. Mateusz Sacharzewski Dyrektor Gminnego Ośrodka Kultury w Boćkach 

17. Barbara Tołoczko Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Boćkach 

18. Ewa Litewnicka, Dyrektor Szkoły Podstawowej w Andryjankach, 

19. Kazimierz Pietraszko, Dyrektor Szkoły Podstawowej w Boćkach 

Nieobecna: Jurkowicz Marta,  

 

W wyniku porozumienia Przewodniczących Komisji Rady Gminy, w dniu 15 marca 

2021 r. o godzinie 9:00 odbyło się wspólne posiedzenie Komisji Rady Gminy. Na 

przewodniczącego posiedzenia wybrano Pana Piotra Zawadzkiego – Przewodniczący Komisji 

Finansów i Rozwoju Gospodarczego, który przedstawił zebranym porządek posiedzenia. 

 

1. Analiza wykorzystania środków finansowych w 2020 roku: 

1) Szkół podstawowych z terenu gminy,  

2) Gminnej Biblioteki Publicznej w Boćkach,  

3) Gminnego Ośrodka Kultury w Boćkach, 

4) Centrum Integracji Społecznej w Boćkach 

2. Omówienie sprawozdań za 2020 rok: 

1) Z realizacji Gminnego Programu Wspierania Rodziny w Gminie Boćki, 

2) Z realizacji Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie oraz Ochrony 

Ofiar Przemocy w Rodzinie 

3. Omówienie materiałów na Sesję Rady Gminy Boćki: 

1) Projekt uchwały w sprawie niewyodrębnienia w budżecie gminy na rok 2022 środków 

stanowiących fundusz sołecki, 



2) Projekt uchwały w sprawie utworzenia ośrodka wsparcia pod nazwą Klub „Senior+” w 

Nurcu, 

3) Projekt uchwały w sprawie szczegółowych zasad ponoszenia odpłatności za pobyt w 

Klubie „ Senior+” w Nurcu w zakresie zadań własnych, 

4) Projekt uchwały w sprawie przyjęcia i realizacji Programu Przeciwdziałania Przemocy w 

Rodzinie oraz Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie w Gminie Boćki na lata 2021-2025 

4. Sprawy różne i bieżące gminy. 
 

Na wstępie posiedzenia Pan Piotr Zawadzki nawiązał do ostatniej komisji Rady Gminy 

Boćki mówiąc, że powinniśmy uczyć się zachowań kulturalnych. Przytoczył również treść 

wpisu na jednym z portali internetowych, w którym obrażani byli Radni Gminy. Do dyskusji 

włączyło się kilku Radnych tłumacząc, że to nie powinno być omawiane na komisji i należy 

trzymać się porządku posiedzenia. Następnie poruszono temat działki sąsiadującej z Gminnym 

Ośrodkiem Kultury w Boćkach, którą właściciel chce sprzedać dla gminy. Radna Krystyna 

Piotrowska mówiła, że rozmawiała z właścicielką działki i ta miała stwierdzić, że nie zejdzie z 

ceny, a nawet zechce wyższą kwotę niż w piśmie, w którym wyceniła działkę na 160 tys. zł.  

Rozmawiano również o przełożeniu terminu zwołanej na 16 marca sesji Rady Gminy Boćki na 

kolejny dzień ponieważ może się tak zdarzyć, że transmisja online nie będzie na żywo. Radni 

zadecydowali, że sesja odbędzie się w zaplanowanym terminie a Wójt Gminy zapewniła, że 

postara się aby transmisja sesji odbyła się na żywo. 

Ad pkt 1.1 Głos zabrała Pani Ewa Litewnicka Dyrektor Szkoły Podstawowej w Andryjankach, 

która przedstawiła sprawozdanie z wykorzystania środków finansowych szkoły za 2020 rok. 

Mówiła również o zaleceniach pokontrolnych Państwowego Powiatowego Inspektora 

Sanitarnego dotyczących wymiany dwóch podłóg w klasach lekcyjnych. Radni pytań nie 

zgłosili. Następnie głos zabrał Pan Kazimierz Pietraszko Dyrektor Szkoły Podstawowej w 

Boćkach omawiając sprawozdanie z wykorzystania środków finansowych swojej jednostki za 

2020 rok. Radni pytań nie zgłosili. 

Ad pkt. 1.2. Głos zabrała Pani Justyna Jurczuk pomawiając wykorzystanie środków 

finansowych prze Gminną Bibliotekę Publiczną w Boćkach. Radny Piotr Zawadzki zapytał czy 

biblioteka będzie realizowała projekt „ Archiwum społeczne gminy Boćki”. Pani Kierownik 

odpowiedziała, że najpierw trzeba napisać wniosek a następnie zatrudnić pracownika, 

ponieważ taki jest wymóg projektu. Pan Adam Król zapytał jaką darowiznę od sołectw 

otrzymała biblioteka. Pani Kierownik odpowiedziała, że w tamtym roku była to kwota w 

granicach 4-5 tys. zł zaś w tym roku około 8 tys. zł. Dodała, że to jest duży wkład do budżetu 

biblioteki.  

Ad pkt 1.3. Pan Mateusz Sacharzewski Dyrektor Gminnego Ośrodka Kultury w Boćkach 

omówił wykorzystanie środków finansowych przez swoją jednostkę w 2020 rok. Pan Piotr 

Zawadzki zapytał czy na ten rok jest planowany remont i rozbudowa GOK. Pan Dyrektor 

odpowiedział, że tak, po podpisaniu wszystkich umów. Wójt Gminy dodała, że wizualizacja 

nowego GOK-u będzie dostępna na stronie internetowej gminy po podpisaniu umowy z 

Marszałkiem Województwa Podlaskiego. 

Ad pkt. 1.4. Pani Milena Korniluk omówiła sprawozdanie z wykorzystania środków 

finansowych Centrum Integracji Społecznej w Boćkach. Pan Paweł Zambrowski zapytał ile 

osób skończyło projekt. Kierownik wyjaśniła, że pierwszy nabór skończyło 19 osób zaś 4 z 

nich znalazły zatrudnienie i podpisały umowę o pracę. Więcej pytań nie zgłoszono. 



Ad pkt. 2.1. Sprawozdanie z realizacji Gminnego Programu Wspierania Rodziny w Gminie 

Boćki przedstawiła Pani Barbara Tołoczko Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej 

w Boćkach. Radny Piotr Zawadzki zapytał czy z biegiem lat zmniejsza się na terenie gminy 

problem z alkoholizmem i przemocą w rodzinach. Pani Kierownik odpowiedziała, że 

niekoniecznie. Wytłumaczyła procedurę zakładania niebieskiej karty. Pan Piotr Zawadzki 

mówił, że rada ma wpływ na sprzedaż alkoholu, może bowiem wprowadzić uchwałą zakaz 

sprzedaży alkoholu w określonych godzinach dnia. Zapytał również, czy do Gminnego Ośrodka 

Kultury zwracają się sklepy spożywcze oferując towary z krótkim terminem do spożycia. Pani 

Barbara Tołoczko odpowiedziała, że GOPS bierze udział w programie żywnościowym 

współfinansowanym z UE, kościoły dystrybuują żywność z Caritas. Natomiast do tej pory 

żaden sklep nie zwrócił się do niej z inicjatywa oddania potrzebującym żywności z krótkim 

terminem do spożycia. 

Ad pkt. 2.2 Pani Barbara Tołoczko omówiła sprawozdanie z realizacji Gminnego Programu 

Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie. 

Poinformowała, że założono 44 niebieskie karty. Radni pytań nie zgłosili.  

 

Ad pkt. 3.1. Głos zabrała Wójt Gminy zwracając się do Radnych żeby nie wyodrębniali 

funduszu sołeckiego na 2022 rok, ponieważ środki pieniężne są jej potrzebne na wkład własny 

do realizacji projektów takich jak przebudowa przepompowni w Jakubowskich, rozbudowa 

Gminnego Ośrodka Kultury w Boćkach, przebudowa wodociągu Nurzec-Mołoczki, 

przebudowa przepompowni ścieków w Boćkach, dotacja dla spółki wodnej „BIELE”. 

Poinformowała, że z większością sołtysów rozmawiała i wyrazili oni zgodę na odstąpienie 

swojego funduszu na jeden rok na potrzeby gminy. Radny Adam Król zapytał czy linia 

wodociągowa z Jakubowskich też będzie przebudowana. Pani Wójt odpowiedziała, że eksperci 

zadecydowali, że przebudowa linii nie jest potrzebna, wstawione zostaną zbiorniki 

wyrównawcze. Radny Adam Król wyraził swoją opinię twierdzą, że to nie jest przemyślana 

inwestycja. Pan Wojciech Wierciński zauważył, że sołtysi raczej niechętnie oddadzą pieniądze 

na remont GOK-u czy przebudowę oczyszczalni ścieków w Boćkach. Dodał, że jego zdaniem 

wioski nie powinny inwestować w projekty realizowane dla Bociek. Głos zabrała Wójt Gminy 

Boćki tłumacząc, że potrzebna jest modernizacja pompowni w Jakubowskich ponieważ jeżeli 

zechcemy odłączyć się od wodociągu Bolesty to obecna pompownia nie jest w stanie 

pompować wystarczającej ilości wody dla wszystkich mieszkańców podłączonych do tego 

wodociągu. Radny Wojciech Wierciński dodał, że nie ma strat na wodzie są straty na 

oczyszczalni ścieków, a w związku z tym dlaczego wsie mają finansować przebudowę 

oczyszczalni ścieków. Pan Adam Król zwrócił się do radnych z zapytaniem jak zareagowały 

sołectwa w ich okręgach na wiadomość o niewyodrębnianiu funduszu sołeckiego na przyszły 

rok. Radny Piotr Zawadzki powiedział, że radni muszą podjąć słuszną decyzję, od tego zależy 

realizacja zaplanowanych inwestycji. Radny Adam Król mówił o swoich przemyśleniach 

dotyczących planowanych inwestycji. Jego zdaniem przebudowa pompowni w Jakubowskich i 

wodociągu w kierunku Mołoczek to wywalanie pieniędzy. Lepiej będzie zainwestować w 

modernizację oświetlenia ulicznego. Dotacja na traktor dla spółki wodnej niekoniecznie, 

ponieważ słyszy od mieszkańców, że opłaty idą w górę a rowy jak były nieoczyszczone tak 

dalej są. Pan Piotr Zawadzki odpowiedział Radnemu, że na walnym zgromadzeniu był delegat 

z każdej wsi. Podczas głosowania nad zakupem traktora tylko jeden z delegatów się wstrzymał 

pozostali byli „za”. 

 

Ad pkt 3.2. i 3.3. Projekty uchwał przedstawiła Pani Barbara Tołoczko. Pan Adam Król zapytał 

o remont świetlicy w Nurcu. Wójt Gminy wyjaśniła, że środki na remont były przyznane w 

ramach projektu i za te fundusze dokonano remontu świetlicy. Radny Adam Król dodał, że wg 



niego remont świetlicy za fundusze z projektu Senior + jest nie opłacalny bo gmina wychodzi 

na zero. Kilka lat temu włożono w remont tej świetlicy 170 tys. zł i została tam tylko 

wymieniona stolarka oraz dach, a już wtedy za takie pieniądze trzeba było remontować wnętrze 

lokalu a nie dzisiaj wykładać drugi raz fundusze. Więcej pytań nie zgłoszono.  

 

Ad pkt. 3.4. Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Boćkach omówiła projekt 

uchwały. Radni uwag i pytań w temacie nie zgłosili. 

 

Ad pkt. 4. Radni pytali o dofinansowanie montażu paneli fotowoltaicznych. Pani Monika 

Kruszewska wyjaśniła iż dofinansowanie będzie można otrzymać w wysokości do 65% 

inwestycji, maksymalnie 20 tys. zł. Będą montowane instalacje do 5 Kw. Dokładne informacje 

odnośnie przystąpienia do projektu udzielane będą osobom zainteresowanym w Urzędzie 

Gminy Boćki w pokoju nr 9. Pan Adam Król powiedział, że słyszał iż przy montażu instalacji 

nie będzie wymagany oddzielny licznik na dom i gospodarstwo. Wójt Gminy odpowiedziała, 

że sprawdzimy czy faktycznie tak może być. Pan Paweł Zambrowski poprosił o udostępnienie 

radnym kopii umowy zawartej na odbiór odpadów komunalnych z Przedsiębiorstwem Usług 

Komunalnych w Hajnówce.  Pan Wojciech Wierciński powrócił do tematu przebudowy drogi 

Wiercień do drogi Starowieś -Boćki. Pytał, kto podjął decyzję żeby nie skorzystać z 50% 

dofinansowania. Wójt Gminy powiedziała, że realizacja tej inwestycji nie była możliwa 

ponieważ decyzja przyszła w grudniu aby zakończyć inwestycję do końca roku, gdzie nie było 

nawet przetargu na tę drogę. Nie planowaliśmy robić tej inwestycji z własnych środków i 

dlatego nie było możliwości wykorzystania dotacji. Głos zabrała Pani Monika Kruszewska 

mówiąc, iż będziemy zbierać od właścicieli nieruchomości nowe deklaracje na odpady 

komunalne i będzie wymagany dodatkowy załącznik – wykaz osób zamieszkały na danej 

nieruchomości, który będzie weryfikowany z meldunkami. Rozpoczęła się dyskusja  nad 

stawką za odpady komunalne. Propozycją gminy w projekcie uchwały przedstawionym na 

poprzedniej komisji była stawka 23 zł od osoby bez kompostowania odpadów. Radny Wojciech 

Wierciński zaproponował żeby stawki zmniejszyć i wynosiły one 18 zł od osoby i 20 zł od 

osoby bez kompostownika. Pan Adam Król powiedział, że jeżeli po złożeniu na nowo 

wszystkich deklaracji na odpady komunalne zwiększy się liczba osób zamieszkałych wówczas 

stawka może być obniżana. Pan Paweł Zambrowski zaproponował stawkę 16 zł  od osoby i 18 

zł bez kompostownika. Pani Monika Kruszewska dodała, że jeżeli w ogóle wzrośnie liczba 

mieszkańców to nie będzie ona tak duża żeby wpłynąć na obniżenie kosztów za odpady 

komunalne. Wójt Gminy dodała, że jeżeli radni zdecydują się obniżyć stawkę za odpady 

komunalne to gmina będzie musiała pokryć część opłat z własnych środków finansowych a tym 

samym wpłynie to na inwestycje zaplanowane przez gminę. Radni dyskutowali. Panowie 

Wojciech Wierciński i Adam Król mówili o ważeniu śmieci, o zmianie mentalności ludzi, żeby 

oddawali mniej odpadów a wówczas będzie można zakupić wagę gminną i ważyć ilość 

odpadów. Radny Wojciech Wierciński apelował do Wójta Gminy aby stworzyć broszurę 

informacyjną dla mieszkańców jak mogą zmniejszyć ilość wytwarzanych odpadów. 

Ostatecznie radni obecni na komisji przeprowadzili głosowanie nad trzema wariantami stawki 

za odpady komunalne. Stawka proponowana przez gminę 23 zł bez kompostownika i 21 zł z 

kompostownikiem została odrzucona większością głosów. Stawka proponowana przez 

Radnego Pawła Zambrowskiego 18 zł i 16 zł z kompostownikiem również została odrzucona 

większością głosów. Natomiast stawka zaproponowana przez Radnego Wojciecha 

Wiercińskiego 20 zł i 18 zł z kompostownikiem uzyskała większość głosów radnych i taka 

stawka znajdzie się w projekcie uchwały przedłożonym do głosowania na najbliższej Sesji 

Rady Gminy Boćki. 

Kolejnym tematem, który poruszono była dotacja dla spółki wodnej „BIELE” na zakup 

traktora. Radny Adam Król zauważył, że spółka może wykorzystywać do swoich prac traktor 



gminny. Dopytywał również dlaczego delegaci spółki wodnej są zatrudniani w tej spółce. 

Radny Piotr Zawadzki odpowiedział, że jest to zgodne ze statutem spółki wodnej. Pan Adam 

Król zasugerował, żeby sprawdzić czy statut spółki wodnej jest zgodny z prawem. Ostateczne 

radni większością głosów zadecydowali aby w projekcie uchwały w sprawie zmian w budżecie 

ująć dotację dla spółki wodnej. Głos zabrała Wójt Gminy mówiąc, że sołectwo Piotrowo-

Krzywokoły również zwróciło się o wsparcie finansowe na rozbudowę świetlicy w ich 

miejscowości. Radni dopytywali co sołectwo planuje zrobić z tych funduszy i o jaką kwotę 

wnioskują. Pytano również o odbiór foli rolniczej. Pani Monika Kruszewska poinformowała, 

że gmina jest już po wstępnych rozmowach z firmą która odbierze folie. Natomiast o dalszych 

ustaleniach będą informowani na bieżąco sołtysi miejscowości.  

 

Po wyczerpaniu porządku dziennego Przewodniczący zamknął posiedzenie. 

Protokołował: Magdalena Kozłowska 

 

  Przewodniczący Posiedzenia                                    Przewodniczący Komisji 

                      Piotr Zawadzki                                          Walentyna Koptewicz 


